
Pysähdyin viime viikolla Tasavallan presidentin vierailulla miettimään sitä, miten kiitollinen olen siitä, että sain

jatkaa työtä kansanedustajana. Kiitos kuuluu ennen kaikkea upealle tukiryhmälle ja perheelleni. Lupaan tehdä

työtä ahkerasti! 

Niin alkoi uusi aika eduskunnassakin. Hallitus vaihtui ja paikat jaettiin. On vaikea keskittyä tulevaisuuden

näkymiin, kun tämä hetki politiikassa on niin hektinen. Tulevaisuus tulee kuitenkin joka tapauksessa ja minun

tehtäväni on tehdä siitä hyvä. Siksi pidin uudesta hallitusohjelmasta kolme puheenvuoroa eduskunnan

täysistunnossa. Erityisesti otin kantaa sosiaali- ja terveyspalveluihin, lapsiperheiden toimeentuloon sekä

yrittäjyyteen, energiaan ja talouden isoon kuvaan. Uusi hallitusohjelma tarjoaa tavoitteissaan paljon

kannatettavaa. Erityisesti talouden tasapainon ja työllisyyden eteen tehtävät ponnistukset saavat minulta kehuja.

Sen sijaan en voi ymmärtää niitä arvovalintoja, joissa rahaa siirretään köyhiltä lapsiperheiltä, vammaisilta ja

sairailta Suomen hyvätuloisimmalle kymmenykselle. Tällä tarkoitan mm. sitä, että esimerkiksi solidaarisuusveroa

helpotetaan yli 10 000e kuukaudessa tienaaville samalla kun työttömyysturvan lapsikorotus poistuu. Nämä ovat

mielestäni vääriä arvovalintoja. 

  

Valehtelisin, jos väittäisin, etteikö puolueeni vaalitappio ja sitä myötä vaikuttamisen paikkojen menettäminen

kirpaisisi. Vallan uusjaon toki kuuluukin tuntua, jotta sisu löytyy.  Paikkani eduskuntaryhmässä alkaa hahmottua.

Vastaan eduskuntaryhmämme puolesta mm. sosiaali- ja terveyspalveluista sekä sosiaaliturvasta. On selvää, että

sote-valiokunnasta tulee melkoinen urakka, koska siellä liikkuu isoimmat rahat. Olen siihen kuitenkin valmis.

Hyppään myös lastensäätiö Itlan hallintoneuvoston varapuheenjohtajaksi.  

Istun varajäsenenä myös liikenne- ja viestintävaliokunnassa, joka on loistava aitiopaikka olla luomassa Suomen

liikenteen murrosta ja toivottavasti pitkällä aikavälillä myös jonkinlaista verotuksen kokonaisuudistusta. Liikenne

ja tiet ovat jokaisen elämässä merkityksellinen asia tavalla tai toisella.  

  

Uusin juttu minulle on Finnveran hallintoneuvoston jäsenyys. Ollessani elinkeinoministerin avustajana innostuin

kasvuyrittäjyydestä. Finnvera tarjoaa rahoitusta yritystoiminnan alkuun, kasvuun ja kansainvälistymiseen sekä

viennin riskeiltä suojautumiseen. Mukava päästä aitiopaikalle pohtimaan näitä teemoja.  Koulutus ja osaaminen

ovat omin tonttini opettajana ja poliitikkona edelleen. Siitä huolimatta tapanani on myös mennä sinne, missä

vastuuta kannetaan ja tarvetta on. 

 

Hyvää kesää!

30.6.2023  Hilkka Kemppi

TYÖ EDUSKUNNASSA JATKUU



KIRJOITUKSET
29.6. Keskusta puolustaa jokaisen oikeutta

lähipalveluihin

22.6. Edustaja Sammallahden vähättelevät kommentit

vapaasta sivistystyöstä kertoo hallituksen ideologiasta

20.6. Eduskunnan valtatie 24-ryhmä

perustamiskokouksessaan: Valtatietä ei tule heikentää

kantatieksi

16.6. Hallituksen sote-pommi tuhoaa lähipalveluita ja

pahentaa hoitojonoja

6.6. Kannustan hallitusneuvottelijoita tekemään

liikenteen verotuksen kokonaisuudistuksen 

2.6. Lapsilisän kehittäminen ei saa tarkoittaa

leikkaamista, päinvastoin

1.6 Hilkka Kemppi Eduskunnan Hevosystävien Seuran

puheenjohtajaksi

28.5. Puheeni suomenhevosten show-näyttelyn

avajaisissa Hämeenlinnassa 

27.5. Ruoan viennin kolminkertaistaminen olisi monen

tuottajan turva

26.5. Asikkalan kunnanvaltuuston puheenjohtaja Hilkka

Kemppi luopuu tehtävästään 

21.5. Hallitusohjelmassa tulee ratkaista Suomen

väestökriisi

13.5. Hallituksen tärkein tehtävä on väestökriisin

ratkaiseminen 

7.5. Yksikään maatila ei saa joutua vaikeuksiin puiden

kaatamisen vuoksi

5.5. Jokaisen kunnan oma sote-keskus ei ole mahdoton

tavoite, jos tahto lähipalveluihin löytyy 

Hallituksen sote-säästöt ovat vastuuttomia 

Aloitan työt eduskunnan sosiaali- ja

terveysvaliokunnassa. Työtä riittää, sillä

hallitusohjelman suurimmat säästöt on kohdennettu

sosiaali- ja terveyspalveluihin ja sosiaaliturvaan. 

Uuden hallituksen sote-säästöt tulevat osumaan

erityisesti niille alueille, joiden rahoitus on voimakkaasti

kasvavaa ikääntymisen ja sairastavuuden myötä. Päijät-

Häme kuuluu näihin alueisiin. 

Hallitus ei toteuta kuitenkaan säästöjä itse, vaan se

vierittää ikävien päätösten tekemisen

hyvinvointialueille. Hallitus pakottaa hyvinvointialueet

tekemään leikkauksia, kasvattamaan hoitojonoja ja

sulkemaan terveyskeskuksia ja sairaaloita.

Hallitusohjelmapäätökset tarkoittavat myös sitä, että

tarveperusteista rahoitusta näivetetään ja sosiaali- ja

terveysalalla joudutaan valikoimaan asiakkaita yhä

enemmän.  

Olen pettynyt hallitusohjelman näkymään sairaille ja

tukea tarvitseville. Hoitotakuun lykkääminen tarkoittaa,

ettei hoitojonoja edes yritetä purkkaa. Hallitus on myös

linjannut sosiaali- ja terveyspalveluiden

asiakasmaksujen nostamisesta ja lääkkeiden alv-

korotuksista. Asiakasmaksujen nosto tarkoittaa sitä,

että yhä harvemmalla on varaa hakeutua hoitoon. Myös

vammaispalveluita leikataan, vaikka vammaisten

ihmisten aseman parantaminen hyväksyttiin

eduskunnassa vastikään yksimielisesti.  

Jo kerran lykätyn hoitajamitoituksen voimaantulon

siirtäminen edelleen on perusteltua osaajien

riittämiseksi. Maahanmuuttopuheet ovat kuitenkin

ristiriidassa toimien kanssa. Sen sijaan, että hallitus

auttaisi osaajapulassa, se tekee päinvastoin.  

https://www.hilkkakemppi.fi/2023/06/29/keskusta-puolusta-jokaisen-oikeutta-lahipalveluihin/
https://www.hilkkakemppi.fi/2023/06/22/edustaja-sammallahden-vahattelevat-kommentit-vapaasta-sivistystyosta-kertoo-hallituksen-ideologiasta/
https://www.hilkkakemppi.fi/2023/06/20/eduskunnan-valtatie-24-ryhma-perustamiskokouksessaan-valtatieta-ei-tule-heikentaa-kantatieksi/
https://www.hilkkakemppi.fi/2023/06/16/hallituksen-sote-pommi-tuhoaa-lahipalveluita-ja-pahentaa-hoitojonoja/
https://www.hilkkakemppi.fi/2023/06/06/kannustan-hallitusneuvottelijoita-tekemaan-liikenteen-verotuksen-kokonaisuudistuksen/
https://www.hilkkakemppi.fi/2023/06/06/kannustan-hallitusneuvottelijoita-tekemaan-liikenteen-verotuksen-kokonaisuudistuksen/
https://www.hilkkakemppi.fi/2023/06/02/lapsilisan-kehittaminen-ei-saa-tarkoittaa-leikkaamista-painvastoin/
https://www.hilkkakemppi.fi/2023/06/01/hilkka-kemppi-eduskunnan-hevosystavien-seuran-puheenjohtajaksi/
https://www.hilkkakemppi.fi/2023/05/28/puheeni-suomenhevosten-show-nayttelyn-avajaisissa-hameenlinnassa-28-5-2023/
https://www.hilkkakemppi.fi/2023/05/28/puheeni-suomenhevosten-show-nayttelyn-avajaisissa-hameenlinnassa-28-5-2023/
https://www.hilkkakemppi.fi/2023/05/27/ruuan-viennin-kolminkertaistaminen-olisi-monen-tuottajan-turva/
https://www.hilkkakemppi.fi/2023/05/26/asikkalan-kunnanvaltuuston-puheenjohtaja-hilkka-kemppi-luopuu-tehtavastaan/
https://www.hilkkakemppi.fi/2023/05/26/asikkalan-kunnanvaltuuston-puheenjohtaja-hilkka-kemppi-luopuu-tehtavastaan/
https://www.hilkkakemppi.fi/2023/05/21/hallitusohjelmassa-tulee-ratkaista-suomen-vaestokriisi/
https://www.hilkkakemppi.fi/2023/05/13/hallituksen-tarkein-tehtava-on-vaestokriisin-ratkaiseminen/
https://www.hilkkakemppi.fi/2023/05/13/hallituksen-tarkein-tehtava-on-vaestokriisin-ratkaiseminen/
https://www.hilkkakemppi.fi/2023/05/07/yksikaan-maatila-ei-saa-joutua-vaikeuksiin-puiden-kaatamisen-vuoksi/
https://www.hilkkakemppi.fi/2023/05/05/jokaisen-kunnan-oma-sote-keskus-ei-ole-mahdoton-tavoite-jos-tahto-lahipalveluihin-loytyy/
https://www.hilkkakemppi.fi/2023/05/05/jokaisen-kunnan-oma-sote-keskus-ei-ole-mahdoton-tavoite-jos-tahto-lahipalveluihin-loytyy/


Työ eduskunnan köyhyysryhmän
varapuheenjohtajana jatkuu

Kiitän kansanedustajakollegoita mahdollisuudesta

jatkaa Eduskunnan köyhyysryhmän

varapuheenjohtajan tehtävässä. Viime kaudella

paneuduin ryhmän varapuheenjohtajan roolissa

lapsiperheköyhyyteen ja teema on jälleen valitettavan

ajankohtainen.

Minulla on erityinen huoli mielen päällä. Mitä

tapahtuu lapsiperheköyhyydelle tai mistä löydämme

toivon niille 122 000 lapselle, jotka elävät

köyhyydessä jo nyt? Orpon hallituksen ohjelmassa

leikataan perusturvasta ja heikennetään perheiden

tarvitsemia arjen palveluja. Tämä uhkaa vaikeuttaa

perheiden pärjäämistä. Myös työttömyysturvan

lapsikorotus poistetaan. 

Lapsiperheiden köyhyys on jo pitkään ollut Suomen

vakavimpia häpeäpilkkuja. Elämisen hinta ja inflaatio

on laittanut monet perheet tiukoille. Olen vakavasti

huolissani siitä, että lapsiperheiden toimeentulo-

ongelmat ja köyhyys lisääntyvät Orpon hallituksen

suunnitelmien myötä. Leikkausten sijaan pitäisi tehdä

päinvastoin ja tukea perheitä niin inhimillisistä syistä

kuin myös maamme hälyttävän alhaisen syntyvyyden

vuoksi. 

Johdan Eduskuntaan perustettua valtatie 24-ryhmää

Perustimme alueen kansanedustajien kanssa valtatie

24:n elinvoimaa, turvallisuutta ja liikennejärjestelyitä

kehittävän Eduskunnan Vt 24-ryhmän. Minut valittiin

ryhmän puheenjohtajaksi tulevalle kaudelle.  

Ensimmäisessä kokouksessa nousi esille huoli valtatie

24:n toiminnallisen luokan mahdollisesta alentamisesta

valtatiestä kantatieksi. Tätä muutosta vastustamme

ryhmänä yksimielisesti. Muutos olisi märkä rätti

yrityksille ja alueen kasvavalle elinvoimalle. Pelkona

on, että muutoksen myötä myös tienhoito tulee

heikentymään.

Me teemme töitä sen eteen, että esimerkiksi matkailu,

elintarviketeollisuus ja luonnonvara-alat tuovat alueen

kuntiin kasvua ja lisää elinvoimaa tulevina vuosina.

Yhdistämme voimamme yli puoluerajojen, jotta

saamme edistettyä yhteistä tavoitettamme tien ja sen

varren asukkaiden arjen parantamiseksi. 

Luovuin Asikkalan kunnanvaltuuston
puheenjohtajuudesta

Kuuden vuoden urakka on tullut toistaiseksi

päätökseen, kun luovuin Asikkalan kunnanvaltuuston

puheenjohtajuudesta. Päätös ratkaisuun kypsyi, kun

kansanedustajan työmääräni kasvoi. Päätökseen

vaikutti myös se, että mieheni uuden työn myötä

minua tarvitaan entistä useammin kotona juuri

maanantai-iltaisin, jolloin valtuuston puheenjohtajan

tehtävä on istua lähes poikkeuksetta

kunnanhallituksen kokouksissa.

Olemme saaneet yhdessä Asikkalassa paljon hyvää

aikaa ja kuntajohtaminen onkin ollut minulle rakas

työ. Siksi uskon olevani aktiivinen kunnallispolitiikassa

vielä pitkään, mikäli kuntalaiset ovat vaaleissa

puolellani. En sulje pois puheenjohtajan vastuuseen

palaamista tulevaisuudessa. 

Kiitos luottamuksesta ja yhteistyöstä kuntalaisille,

valtuutetuille ja kunnan työntekijöille.

1.7. klo 9 Hauhon kesätori, Hämeenlinna

7.7. klo 11 OKRA-messut, Oripää

29.7. klo 14.30 poliitikkopaneelissa Työväen
musiikkitapahtumassa, Valkeakoski

5.8. klo 10 Oitin Markkinat, Hausjärvi

5.8. klo 12 Elomessut, Hämeenlinna

Lista päivittyy kesän aikana. Ajantasaisen tiedon löydät
some-kanavistani.

TAVATAAN

Ollaan yhteydessä!
Kerron poliittisesta työstäni myös Facebook-sivuilla

Hilkka Kemppi, kotisivuillani hilkkakemppi.fi,

Instagramissa ja Twitterissä @hilukemppi. Olethan

yhteyksissä rohkeasti  myös puhelimitse tai

sähköpostilla!  

https://www.facebook.com/hilkkakemppi
https://www.hilkkakemppi.fi/

